

Protokół Nr 33  
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 23 listopada 2017r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu oraz przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz Skarbnik Gminy M. Nowicka.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska.

**Tematem posiedzenia było:**

1. Przygotowanie do „akcji odśnieżania” na drogach Gminy Pabianice.
2. Wstępna analiza projektu budżetu gminy Pabianice na 2018 r.
3. Sprawy różne, w tym omówienie materiałów na sesję.

Przewodniczący powitał zebranych, przedstawił tematykę spotkania.

Uwag do powyższego nie zgłaszano.

**Ad. pkt 1.**

Wójt przedstawił harmonogram odśnieżania dróg gminnych na terenie gminy Pabianice w okresie zimy 2017/2018, co stanowi zał. nr 2 do protokołu i prosił o ewentualne uwagi.

Radni zgłosili następujące uwagi:

1. radny M. Gryska prosił o odśnieżanie drogi od ul. Pasterskiej w Osiedlu Petrykozy do wiaduktu w Petrykozach;
2. radna M. Brandeburg zwróciła uwagę, że w harmonogramie podany jest jedynie nr telefonu stacjonarnego do pana R. Nowaka. W zeszłym roku mieszkańcy zgłaszali, że kontakt po godz. 15.00 był utrudniony;
3. radny H. Szafranski prosił by również odśnieżać drogę obok p. Krawczyka w Jadwininie, ponieważ to jest droga gminna i jest tam coraz więcej posesji.

Przewodniczący Komisji pytał ponadto, czy będzie również informacja w temacie odśnieżania dróg powiatowych.

Wójt odpowiedział, że taka informacja będzie przedstawiona.

Przewodniczący zauważył, że najlepiej by informacja była przedstawiona podczas sesji. Następnie zauważył, że jest uchwała w sprawie nabycia drogi. Czy już w tym roku będzie przejęta.

Wójt odpowiedział twierdząco. Będzie ona przekazana nieodpłatnie.

Na tym zakończono punkt pierwszy posiedzenia.

## **Ad. pkt 2.**

Przed przystąpieniem do omówienia projektu budżetu Przewodniczący M. Gryska zaproponował by radni zgłosili pytania, jakie mają do budżetu bez konieczności przedstawiania projektu przez Skarbnik.

Radni nie sprzeciwiali się temu by Skarbnik nie omawiała projektu, jednak radny Ł. Drewniak stwierdził, że trudno mu zadawać pytania, ponieważ otrzymał projekt budżetu dopiero w poniedziałek, a to zbyt mało czasu by zapoznać się z tak obszernym dokumentem.

Z kolei radny K Kowalski zauważył, że przejrzał załącznik inwestycyjny i zwrócił uwagę na brak zabezpieczenia środków na bezpieczeństwo publiczne.

W związku z powyższymi uwagami głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Pabianice, który poinformował, że planuje zwołać połączone Komisje Rady w celu omówienia projektu budżetu.

Radny Ł. Drewniak pytał, kiedy planuje się przyjąć budżet oraz, czy Przewodniczący wyznaczył już termin połączonych Komisji.

Przewodniczący odpowiedział, że przyjęcie budżetu zależy od prac nad projektem. Będzie to grudzień lub pierwsza połowa stycznia. Stwierdził również, że nie ustalił jeszcze wspólnego posiedzenia Komisji.

Innych uwag nie było.

## **Ad. pkt 3.**

Wójt przedstawił projekty uchwał od nr roboczego XLVII/A/2017 do XLVII/P/2017, które stanowią załączniki od nr 3 do 19.

Do pierwszego projektu uchwały o nr XLVII/A/2017 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pabianice pytanie zgłosił Przewodniczący M. Gryska, który zastanawiał się czy istnieje obowiązek wprowadzenia pojemników na bio-odpady dla wszystkich mieszkańców, bo to podwyższy opłatę za odbiór odpadów.

Radna M. Lubowicka zauważyła, że na jutrzejszym posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju będzie obecny Kierownik S. Izbicki, który może wyjaśnić tę kwestię.

Radny K. Kowalski stwierdził, że nie zauważył, że ma to być obligatoryjne.

Zdaniem Przewodniczącego tak wynika z projektu uchwały.

Ostatecznie ustalono, że wyjaśnień udzieli Kierownik S. Izbicki na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska z dnia jutrzejszym.

Uwag, ani pytań nie zgłaszano do kolejnych pięciu projektów uchwał.

Pytanie do projektu o nr roboczym XLVII/G/2017 zadał radny M. Gryska, który chciał wiedzieć o jaki dokładnie odcinek drogi, który gmina miałaby przejąć chodzi, co następnie wspólnie zostało

ustalone.

Kolejne uwagi pojawiły się odnośnie projektu uchwały o nr roboczym XLVII/H/2017 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa.

W pierwszej kolejności Wójt szerzej przedstawił stan faktyczny sprawy.

Przewodniczący M. Gryśka zapytał o miejsce, o którym mowa w projekcie uchwały.

Informację w tym temacie udzielił radny K. Kowalski radny wsi Rydzyny.

Przewodniczący zwrócił uwagę na brak podpisu na projekcie uchwały.

Pracownik biura rady wyjaśnił, że na oryginalnym dokumencie wszystkie podpisy się znajdują. Wersja bez podpisu jest wersją poprawioną, ponieważ pierwotnie radni otrzymali projekt uchwały, której poszczególne strony były ułożone w niewłaściwej kolejności.

Radny K. Kowalski zapytał jeszcze, czy po przyjęciu uchwała zostanie przesłana do skarżącego by ten mógł się odwołać od decyzji.

Wójt odpowiedział twierdząco.

Podobnych wyjaśnień Wójt udzielił w kwestii umiejscowienia gruntów, o których mowa w projektach uchwał o nr roboczych XLVII/I/2017 i XLVII/J/2017.

Wójt udzielił również wyjaśnień odnośnie skargi mieszkańców Piątkowiska dot. zalewania ich posesji.

Radny K. Kowalski zwrócił uwagę na to, że mieszkańcy, którzy wynieśli swoje nieruchomości kierowali się określonymi rzędnymi i ograniczeniami wynikającymi z przepisów prawa.

Radny K. Kowalski zadał również pytanie do projektu uchwały o nr roboczym XLVII/Ł/2017. Pytał o powód zmiany już podjętej uchwały.

Wójt odpowiedział, że organ kontrolny zwrócił uwagę na konieczność wprowadzenia zmian.

Odnosząc się z kolei do projektu uchwały o nr roboczym XLVII/M/2017 Przewodniczący poprosił o przedstawienie przez Skarbnik treści podjętej uchwały, ponieważ same zmiany, o czym stanowi projekt, nic nie mówią.

Radny Ł. Drewniak pytał z kolei o to jaka była kwota podatku w ubiegłym roku.

Wójt odpowiedział, że sprawdzi.

Przewodniczący zapytał jeszcze w tym punkcie czego dotyczy projekt uchwały o nr roboczym XLVII/P/2017.

Wójt stwierdził, że wyjaśnień udzieli Skarbnik.

Następnie Skarbnik, która przybyła na posiedzenie Komisji, przedstawiła projekty uchwał, które

miałyby zostać wprowadzone pod obrady sesji. Były one następujące:

1. w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017r. /dot. włączenia środków z Powiatowego Urzędu Pracy/ - zał. nr 20;
2. w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017r. /dot. zmniejszenia dochodów i wydatków w związku z rezygnacją z realizacji projektu pn.: Gmina Pabianice wspiera rodziców dzieci do 3 lat w powrocie do pracy/ - zał. nr 21;
3. w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017r. /dot. zmian w budżecie szkoły Podstawowej w Bychlewie/ - zał. nr 22.

Skarbnik poinformowała również o zamiarze wprowadzenia jeszcze 2 uchwał:

1. ustalenia wydatków niewygasających na zadania inwestycyjne realizowane w miejscowości Konin, Porszewice i Świątniki tzw. Małe;
2. dot. zmniejszenia dochodów i wydatków o 170 tys. zł w związku z odpłatnością obiadów.

Przewodniczący pytał, czy chodnik w Petrykozach i domek w Porszewicach zostaną wykonane do końca roku.

Wójt odpowiedział, że taki jest plan by chodnik w Petrykozach powstał. Natomiast jest problem z budową domku.

Skarbnik dodała, że jednak nie zgłoszono potrzeby przeniesienia tej inwestycji na inwestycje niewygasające.

W ramach spraw różnych Przewodniczący odczytał pisma skierowane przez Przewodniczącego Rady Gminy pod obrady Komisji. Były one następujące:

1. w sprawie decyzji o nadaniu nazw miejscowości – zał. nr 23;
2. w sprawie rezygnacji przez przewoźnika z obsługi linii busowej przez Gorzew – zał. nr 24;
3. w sprawie współfinansowania zakupu karetki dla PCM – zał. nr 25.

Przewodniczący pytał jakie jest stanowisko Wójta w tej sprawie.

Wójt odpowiedział, że gmina miałaby się dołożyć do zakupu. Całkowity koszt to 200 tys. zł.

Przewodniczący pytał, czy inne gminy się dokładają.

Wójt odpowiedział, że nikt nie wspiera.

Przewodniczący był zdania, że gmina dołożyłaby do zakupu, gdyby inne gminy również wyraziły chęć dołożenia się. W związku z tym uważał temat za otwarty.

Następnie Wójt poinformował, że Komenda Wojewódzka Policji z chęcią pozyska część działki w Hermanowie z przeznaczeniem pod budowę posterunku policji. Wójt otrzymał pismo o takiej treści.

Radny H. Szafrąński zastanawiał się, czy nie będzie później konieczności utrzymywania tego budynku.

Wójt odpowiedział, że gmina powinna się zabezpieczyć o możliwość przejęcia budynku w przypadku rezygnacji przez policję z prowadzenia tam swojej działalności.

Przewodniczący przypomniał, że była już dyskusja w tym temacie. Komisja przychyliła się do

wniosku policji w sprawie przekazania części działki w Hermanowie na posterunek policji.

Powyższe stanowisko zostało przyjęte przez aklamację.

Dalszych uwag nie było.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji  
Gospodarczo-Finansowej

Marek Gryśka

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz